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De ministeries van Economische 
Zaken en Financiën ontregelen 
Nederland voor Ondernemers. 

 

Op 22 september jl. vond in de Nieuwe Kerk in Den Haag het ondernemerscongres 

‘De overheid ontregelt dankzij en vóór ú!’ plaats. Aanwezig waren zo’n 130 

ondernemers uit diverse branches. Dit congres werd georganiseerd door de 

Regiegroep Regeldruk – een samenwerkingsverband van het ministerie van 

Economische Zaken en het ministerie van Financiën- . De ondernemers gingen in 

gesprek met staatssecretaris De Jager (Financiën), werkgeversvoorzitter VNO-

NCW Bernard Wientjes en MKB Nederland voorzitter Loek Hermans. Dit verslag 

geeft een overzicht van ingebracht gezichtspunten van de deelnemers en sprekers 

tijdens de bijeenkomst.  De heren hebben aangegeven met een aantal door 

ondernemers aangedragen knelpunten verder aan  de slag te gaan.  

 

Samenwerking tussen overheid en bedrijfsleven 

Staatssecretaris De Jager opende het congres door iedereen welkom te heten en 

te bedanken voor de samenwerking van de afgelopen jaren. “De regeldrukstrijd is 

een samenwerking tussen overheid en bedrijfsleven. Samen steken we er veel 

energie in. Ik hoop dat u dat ook zo ziet.” De Jager noemde een aantal 

voorbeelden van genomen kabinetsmaatregelen, die hebben geleid tot 

regeldrukvermindering: 

- afschaffing eerstedagsmelding 

- verschuiving van de ziekmelding van werknemers (van de 13e naar de 42e 

week) 

- automatisch continueren van de VAR verklaring voor zelfstandigen 

 

Informatie voor 62 verschillende branches 



De Jager had nog een nieuwtje te melden: ondernemers kunnen voortaan alle 

informatie over wijzigingen in wet- en regelgeving, vergunningen en subsidies 

vinden voor 62 verschillende branches vinden op www.antwoordvoorbedrijven.nl 

Daarnaast lichtte hij de lastendrukverminderende maatregelen uit het 

Belastingplan toe, zoals de uniformering van het loonbegrip. Tot slot gaf De Jager 

aan: “In 2011 zullen we er in geslaagd zijn de regeldruk merkbaar te 

verminderen. Dat doen staatssecretaris Heemskerk en ik samen met u.” 

 

Discussie over stellingen 

Aan de hand van stellingen werd vervolgens gediscussieerd tussen ondernemers 

en de drie panelleden (De Jager, Wientjes en Hermans) over het merkbaar 

verminderen van regeldruk -wat volgens de aanwezige ondernemers géén illusie 

is- en de vaak slechte dienstverlening van gemeenten, waar ondernemers last van 

hebben.  

Actie: De Regiegroep Regeldruk start 
i.s.m. ACTAL onderzoek naar de effecten 
van schurende overheidslagen. 

 

 

 

Schurende overheidslagen 

Door diverse ondernemers werden voorbeelden genoemd van tegenstrijdige of 

hinderlijke wet- en regelgeving die zij als lastig ervaren, bijvoorbeeld de willekeur 

van gemeenten bij het heffen van toeristenbelasting en ‘schurende’ 

overheidslagen, oftewel overheden die elkaar tegenspreken of verschillende 

belangen hebben. Zo geeft Nico Post van scheepswerf Brouwer aan dat hij werkt 

voor scheepswerven met provinciale vergunningen en dat hij last heeft van de 

gemeente en de provincie. Een gemeente tekent bijvoorbeeld bezwaar aan bij een 

provinciale regeling. De overheidslagen zouden juist met elkaar moeten 

overleggen! Hans Onno van de Berg (Vereniging van Schouwburg- en 

Concertgebouw Directies (VSCD) en de Commissie Regeldruk Bedrijven): “De 

Staatssecretaris zou moeten onderzoeken hoe regeldruk als gevolg van elkaar 

tegenwerkende, en langs elkaar heen werkende overheidslagen, ontstaat”. De 

Jager vindt dit een prima idee en vraagt de Regiegroep Regeldruk en Actal om een 

onderzoek in te stellen naar de lasten uit schurende overheidslagen. 

 
Actie: De heer Hermans zal samen met 
de ondernemer en de Regiegroep 
Regeldruk de onnodige extra controle 
van eieren bij minister Verburg aan de 
kaak stellen.  

 

 

 

 

 

 

 

Samen aan de slag 
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Detaillisten hebben te maken met de controle van eieren door de CPE. Voor eieren 

is er het CPE-keurmerk. Dit keurmerk wordt toegekend aan twee soorten ei: het 

scharrelei en het vrije-uitloopei. Het Controlebureau voor Pluimvee, Eieren en 

Eiproducten, CPE, kent deze keurmerken toe. Het CPE is een onafhankelijk bureau 

dat onder toezicht staat van de overheid. Herman van der Geest (CBL): 

“Onbegrijpelijk dat voor de controle betaald moet worden, ook in het geval alles in 

orde is. Breng deze specifieke controle over bij de VWA en laat de ondernemer 

niet opdraaien voor de kosten!”.  

XBRL (eXtensible Business Reporting Language) 

Daarnaast deden ondernemers de oproep om door te pakken met XBRL; de open 

standaard om financiële gegevens uit te wisselen. Frank Jonker, praat namens 

een aantal partijen van sofware leveranciers en accountantskantoren: “Het 

kabinet heeft afgelopen jaren veel gedaan aan administratieve lastenverlichting. 

Complimenten daarvoor. XBRL is een goede beweging en leidt tot een 

kostenbesparing. Maar de overheid moet wel doorpakken. Winst is dat met 

meerdere banken afspraken zijn gemaakt om ook XBRL te gebruiken bij 

kredietverstrekking. Zorg dat inkomstenbelasting in datzelfde formaat kan worden 

gemaakt in XBRL. Ondersteun en grijp door. 

Zorg er verder voor dat ondernemers voordeel hebben bij het elektronisch 

aanleveren van de jaarrekening bij de KvK. Dat zou een kostenvoordeel moeten 

opleveren voor die ondernemers. 

 

Dhr. Wientjes (VNO-NCW): Geef ook ondernemers een deel van de behaalde winst 

terug. De Jager heeft ervoor gezorgd dat de Belastingdienst ook digitale facturen 

aanvaardt. Dit scheelt ondernemers veel geld, maar de overheid kan het voor de 

ondernemer nog aantrekkelijker maken: Betaal elektronische facturen sneller dan 

de papieren facturen. 
Actie: Ondernemers spreken de lokale 
overheden aan om de vermindering van 
regeldruk ook lokaal op de agenda te 
houden van de lokale verkiezingen 
begin volgend jaar.  

 

 

 

 

Kansen op lokaal vlak 

Veel ondernemers geven aan dat het niet goed gaat met de vermindering van 

regeldruk op het lokale vlak. Staatssecretaris De Jager geeft aan dat ook op dit 

niveau hard gewerkt wordt soms ook in samenwerking met de KVK’s en lokale 

MKB afdelingen. Ook het normenkader “bewijs van goede dienst” is hierbij 

behulpzaam. Gemeenten worden zo gestimuleerd om meer in te zetten op een 

betere dienstverlening. De website www.minderregelsmeerservice.nl draagt hier 

ook aan bij met best practices en tips voor gemeenten.  
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Rini Boertjes, recreatieondernemer in Willemstad: “Ik heb zelf meegewerkt aan 

een regeldrukverminderingstraject bij mij in de regio, maar ik vraag me af in 

hoeverre de initiatieven van de rijksoverheid doorwerken naar gemeenten. Het is 

toch een cultuuromslag.” Olaf Prinsen (Recron): “Er is sprake van totale willekeur 

van gemeenten m.b.t. toeristenbelasting. De tarieven lopen te zeer uiteen en de 

inkomsten worden voor van alles en nog wat gebruikt”. Dhr. Wientjes geeft aan 

dat ondernemers de gemeenteraadsverkiezingen aan moeten grijpen om de lokale 

regeldruk vermindering ook op lokaalniveau op de agenda te krijgen.  

 
Actie: De Regiegroep Regeldruk pakt 
samen met VROM het knelpunt m.b.t. de 
regelgeving voor ondergrondse garages 
op.  

 

 

 

Innovatie en een veranderende samenleving  

Siebrand Schalen (startende ondernemer) geeft aan dat hij een kleinschalig 

ondergronds parkeersysteem heeft bedacht. Daar heeft hij in 2008 een innovatie-

award voor ontvangen. Het enige probleem is nu dat het product niet kan worden 

geplaatst in verband met regelgeving van VROM. “Jammer dat een innovatief idee 

op deze manier moet stranden”.  

 

Meer ondernemers aan het woord 

Hanny Hoedemaker-Arens van Bed & Breakfast Nederland geeft aan dat deze 

sector van kleine bedrijven enorm is gegroeid. Daarom pleit B&B voor de 

afschaffing van de verplichte inschrijving bij het Bedrijfschap horeca en catering. 

“De norm van 2 kamers en 5 bedden is achterhaald en zorgt voor onduidelijkheid 

over classificatie. Opvang bij iemand thuis is echt geen hotel!” 

 

Dhr. Lucas (Vereniging kunststofverpakkingen Nederland): “De 

verpakkingenbelasting is onduidelijk en dient geen milieudoel. Wanneer wordt dit 

afgeschaft? De Jager geeft aan dat er wel degelijk een positief effect is. De 

voetvrijstelling is wel verhoogd en de minister van VROM wil deze vrijstelling voor 

het verpakkingsbesluit volgen. De verpakkingenbelasting is nu belegd bij één 

inspectie. Deze vermindering van de regeldruk is nu het meest haalbare. 

Afschaffen van de verpakkingenbelasting is niet aan de orde zal niet lukken. 

 

Jenda Horák van FOCWA, de vereniging van ondernemers in het 

carrosseriebedrijf: “Ik ben blij dat het traject van administratieve lasten is 

verbreed naar een regeldruktraject, met name naar een voelbaar regeldruktraject. 

Nu zie je dat er concrete stappen worden gemaakt. Er is al veel gebeurd. Bij 

lagere overheden valt er nog veel te scoren. Die draaien nog te weinig mee. Het 

grootste probleem is niet zozeer de regel maar de interpretatie door ambtenaren.” 
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Natuurlijk zijn niet alle ondernemers het overal mee eens. Zo stelt de heer 

Ehrismann van Connexie dat hij last heeft van niet zo doordachte voorstellen 

vanuit het kabinet. Kleine baantjes bijvoorbeeld; dit leidt in zijn ogen tot een 

lastenverzwaring.  

 

Agnes Holtjer, runt Hotel Erkelens en is bestuurder bij Koninklijke Horeca 

Nederland: “We zijn er heel blij mee dat de eerstedagsmelding is afgeschaft. 

Daarnaast is er rond ziekteverzuim iets gewijzigd en je hebt als ondernemer nu 

zélf de keuze of je per maand of per kwartaal je aangifte doet. Maar er is nog veel 

te doen. Er wordt veel verlegd naar lokale overheden, maar daar zijn inzichten en 

kwaliteit verschillend. Horeca-ondernemers worden bovendien nog steeds 

geconfronteerd met veel regeltjes en onnodig papierwerk rond aanvragen van 

vergunningen.  

 

www.antwoordvoorbedrijven.nl   

Voorafgaand aan en na afloop van de panelbijeenkomst presenteert Antwoord 

voor Bedrijven zich aan de ondernemers. Ondernemers kunnen ter plekke zien 

hoe de digitale branchewijzers werken en bijvoorbeeld vragen over subsidies 

direct stellen via chatsessies of e-mails. De heer Lavrijsen van Laco International 

(32 bedrijven): “Ik kende de website nog niet en heb me zojuist volledig laten 

informeren. Deze website heeft me zeer aangenaam verrast”.  
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